
 

Zápis z jednání Rady studijních programů  

Dopravní fakulty Jana Pernera Univerzity Pardubice  

 

Datum jednání: 2. 4. 2025 od 13:00 hodin, velká zasedací místnost děkanátu DFJP 

 

Přítomni: doc. Řoutil, doc. Michálek, doc. Culek, doc. Švadlenka, doc. Lata, doc. Voltr, 

dr. Šourek, dr. Chocholáč, dr. Pokorný (host) 

Omluven: doc. Matuška 

 

Program: 

1) Zahájení 
2) Vyjádření se k záměru fakulty podat žádost o akreditaci nového profesně 

zaměřeného bakalářského studijního programu „Provoz silničních vozidel“ 
(garant: dr. Pokorný) 

3) Projednání změn v záměru fakulty podat žádost o akreditaci nového profesně 
zaměřeného bakalářského studijního programu „Provoz a údržba kolejových 
vozidel“ (garant: doc. Michálek) projednaném a schváleném formou per rollam 
na RSP DFJP ve dnech 24. 2. 2025 – 28. 2. 2025 

4) Projednání změn v rámci studijních programů – zavedení nových předmětů do 
bakalářských studijních programů: 

a. Nástroje umělé inteligence 
b. Příprava a zpracování dat v dopravě 
c. Týden odborných přednášek a exkurzí 

5) Projednání změn v rámci studijních programů – změna garantů předmětů: 
a. Teorie pravděpodobnosti a matematická statistika (změna garanta  

z dr. Jahodové Berkové na dr. Slavíčka) pro bakalářský studijní program 
Technologie a management v dopravě 

b. Teorie pravděpodobnosti a matematická statistika DS (změna garanta  
z dr. Jahodové Berkové na dr. Slavíčka) pro bakalářský studijní program 
Dopravní stavitelství 

c. Matematický seminář I (změna garanta z dr. Jahodové Berkové na  
Mgr. Matoušovou) pro bakalářské studijní programy Technologie  
a management v dopravě, Dopravní technika, Dopravní stavby  
a Dopravní technologie a spoje 

d. Matematický seminář II (změna garanta z dr. Jahodové Berkové na  
Mgr. Matoušovou) pro bakalářské studijní programy Technologie  
a management v dopravě, Dopravní technika, Dopravní stavby 
a Dopravní technologie a spoje 

e. Statistical Methods (změna garanta z dr. Jahodové Berkové na  
dr. Slavíčka) pro magisterský studijní program Transport Operations 
Management 



6) Projednání změn v rámci studijních programů – Dopravní stavby (garant:  
doc. Culek) 

a. Změna procentuálních podílů přednášejících u předmětu Základy 
dopravní cesty 

b. Změna procentuálních podílů přednášejících u předmětu Stavební 
hmoty 

7) Informace ke stavu žádosti o prodloužení platnosti akreditace na dostudování 
bakalářského studijního programu „Technika, technologie a řízení letecké 
dopravy“ (garant: dr. Šourek) 

8) Informace o termínu dalšího jednání RSP DFJP formou per rollam 
9) Různé 
10) Závěr 

 

Ad 1) Zahájení 

Jednání Rady studijních programů DFJP zahájil proděkan pro vzdělávací činnost  

a kvalitu, dr. Chocholáč, který přivítal všechny přítomné a zrekapituloval program 

jednání. Dále informoval o aktuálním vývoji počtu přihlášených uchazečů do 1. ročníku 

bakalářských studijních programů pro akademický rok 2025/2026, kdy lze sledovat 

pozitivní trend v porovnání s předchozím rokem. Možnost přihlašování do 1. ročníku 

bakalářských studijních programů bylo stejně jako v loňském roce prodlouženo  

do 31. 5. 

 

Ad 2) Vyjádření se k záměru fakulty podat žádost o akreditaci nového profesně 

zaměřeného bakalářského studijního programu „Provoz silničních vozidel“ 

(garant: dr. Pokorný) 

Dr. Pokorný představil záměr podat žádost o akreditaci nového profesně zaměřeného 

bakalářského studijního programu „Provoz silničních vozidel“, který by v budoucnosti 

nahradil bakalářskou akademicky zaměřenou studijní specializaci Provoz a údržba 

vozidel (zaměření: silniční vozidla) v rámci studijního programu Dopravní technika. 

Tento záměr vznikl v koordinaci se záměrem nového profesně zaměřeného 

bakalářského studijního programu „Provoz a údržba kolejových vozidel“.  

K tomuto bodu následně proběhla diskuze, ze které vyplynula potřeba upravit název 

studijního programu a skladbu předmětů ve studijním plánu tak, aby reflektoval hlavní 

vzdělávací směry Dopravní fakulty Jana Pernera. Po dohodě s předkladatelem 

záměru, dr. Pokorným, o tomto záměru nebylo hlasováno, protože bude předložen 

v aktualizované podobě na následující zasedání RSP DFJP. 

 

 

 



Ad 3) Projednání změn v záměru fakulty podat žádost o akreditaci nového 

profesně zaměřeného bakalářského studijního programu „Provoz a údržba 

kolejových vozidel“ (garant: doc. Michálek) projednaném a schváleném formou 

per rollam na RSP DFJP ve dnech 24. 2. 2025 – 28. 2. 2025 

Doc. Michálek představil změny v záměru žádosti o akreditaci nového profesně 

zaměřeného bakalářského studijního programu „Provoz a údržba kolejových vozidel“ 

projednaném a schváleném formou per rollam na RSP DFJP ve dnech 24. 2. 2025 

– 28. 2. 2025, které vzešly ze snahy o maximální konzistentnost s předkládaným 

novým profesně zaměřeným bakalářským studijním programem „Provoz silničních 

vozidel“. Vzhledem ke skutečnosti, že k novému profesně zaměřenému bakalářskému 

studijnímu programu „Provoz silničních vozidel“ byly vzneseny připomínky, které bude 

nutné reflektovat i v záměru žádosti o akreditaci nového profesně zaměřeného 

bakalářského studijního programu „Provoz a údržba kolejových vozidel“, tak nebylo po 

dohodě s předkladatelem záměru, doc. Michálkem, o tomto záměru hlasováno, 

protože bude předložen v aktualizované podobě na následující zasedání RSP DFJP. 

 

Ad 4) Projednání změn v rámci studijních programů – zavedení nových předmětů 

do bakalářských studijních programů 

Dr. Chocholáč krátce představil nově zaváděné volitelné předměty (Nástroje umělé 
inteligence, Příprava a zpracování dat v dopravě, Týden odborných přednášek  
a exkurzí) do bakalářských studijních programů. Následně proběhla krátká diskuze  
a drobné korekce týkající se počtu kreditů zaváděných předmětů a základní  
a doporučené literatury. Všichni přítomní souhlasili se zavedením těchto nových 
předmětů. 
 
Ad 5) Projednání změn v rámci studijních programů – změna garantů předmětů 
Dr. Chocholáč ve spolupráci s garanty dotčených studijních programů představil návrh 
změn garantů níže uvedených předmětů z důvodu rodičovské dovolené dr. Jahodové 
Berkové: 

a. Teorie pravděpodobnosti a matematická statistika (změna garanta  
z dr. Jahodové Berkové na dr. Slavíčka) pro bakalářský studijní program 
Technologie a management v dopravě 

b. Teorie pravděpodobnosti a matematická statistika DS (změna garanta  
z dr. Jahodové Berkové na dr. Slavíčka) pro bakalářský studijní program 
Dopravní stavitelství 

c. Matematický seminář I (změna garanta z dr. Jahodové Berkové na  
Mgr. Matoušovou) pro bakalářské studijní programy Technologie  
a management v dopravě, Dopravní technika, Dopravní stavby  
a Dopravní technologie a spoje 

d. Matematický seminář II (změna garanta z dr. Jahodové Berkové na  
Mgr. Matoušovou) pro bakalářské studijní programy Technologie  



a management v dopravě, Dopravní technika, Dopravní stavby 
a Dopravní technologie a spoje 

e. Statistical Methods (změna garanta z dr. Jahodové Berkové na  
dr. Slavíčka) pro magisterský studijní program Transport Operations 
Management 

K navrženým změnám proběhla krátká diskuze. Všichni přítomní souhlasili se změnou 

garantů u výše uvedených předmětů. 

 

Ad 6) Projednání změn v rámci studijních programů – Dopravní stavby (garant:  

doc. Culek) 

Doc. Culek představil návrh dvou změn procentuálních podílů přednášejících  

u předmětu Základy dopravní cesty a Stavební hmoty, přičemž se jedná pouze  

o změnu formálního charakteru zajišťující, aby součet všech přednášejících odpovídal 

vždy 100 %. Personální zabezpečení daných předmětů se nemění. Všichni přítomní 

souhlasili se změnou procentuálních podílů přednášejících u předmětu Základy 

dopravní cesty a Stavební hmoty. 

 

Ad 7) Informace ke stavu žádosti o prodloužení platnosti akreditace na 

dostudování bakalářského studijního programu „Technika, technologie a řízení 

letecké dopravy“ (garant: dr. Šourek) 

Dr. Šourek podal informace o stavu žádosti o prodloužení platnosti akreditace na 

dostudování bakalářského studijního programu „Technika, technologie a řízení letecké 

dopravy“. Dr. Chocholáč doplnil předpokládaný postup projednávání/schvalování 

žádosti o prodloužení platnosti akreditace, kdy interní termín pro kompletaci  

a odevzdání podkladů vedení DFJP je stanoven na 11. 4. 2025, na přelomu dubna  

a května bude projednáno formou per rollam na RSP DFJP, 14. 5. 2025 bude 

projednáno na AS DFJP, 23. 5. 2025 bude projednáno na VR DFJP a 9. 6. 2025 bude 

projednáno na RVH UPCE. Děkan, doc. Řoutil, doplnil informace o setkání pracovní 

skupiny zřízené ve vazbě na tento studijní program. Následně proběhla krátká diskuze 

a všichni přítomní vzali tyto informace na vědomí. 

 

Ad 8) Informace o termínu dalšího jednání RSP DFJP formou per rollam 
Dr. Chocholáč avizoval další termín jednání RSP DFJP, které proběhne formou per 

rollam, na přelomu dubna a května (28. 4. 2025 – 2. 5. 2025), přičemž představil 

předpokládané body, které budou na tomto jednání projednávány. 

 

Ad 9) Různé 

Doc. Voltr otevřel v diskuzi téma zabezpečování předmětu jiným pracovištěm z jiné 

fakulty z pohledu možnosti realizace, procesního zabezpečování a financování. 



Doc. Culek se vyjádřil k aktuálnímu stavu studijních programů zabezpečovaných 

Katedrou dopravního stavitelství, zejména k nutnosti absolventů absolvovat rozdílovou 

zkoušku. Dále hovořil o průběhu jednání s autorizační radou a o budoucnosti studijních 

programů. 

Proděkan, doc. Michálek, prezentoval informace o zamýšlené redukci oborů na 

středních školách, kdy byl přímo ohrožen obor Provoz a ekonomika dopravy, který 

bude pravděpodobně nahrazen oborem Technologie a management v dopravě. 

Dr. Chocholáč informoval o plánované schůzce s garanty studijních programů Rail 

Vehicles a Transport Operations Management (garanti: doc. Lata a doc. Matuška). 

Děkan, doc. Řoutil, potvrdil, že se dne 14. 4. 2025 společně s garantem studijního 

programu, doc. Matuškou, zúčastní jednání Rady pro vnitřní hodnocení UPCE, kdy 

bude projednáváno hodnocení studijního programu DFJP Transport Operations 

Management. 

Ke všem bodům proběhla krátká diskuze. 

 

Ad 10) Závěr 

Dr. Chocholáč poděkoval všem přítomným za účast, jejich čas a konstruktivní 

připomínky. Zároveň všem popřál, ať se jim daří.  

 

V Pardubicích dne 2. 4. 2025 

 

Zapsal: Ing. Jan Chocholáč, Ph.D. (předseda RSP DFJP UPCE) 


